
Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri

Til: Fødevareministeren

Dato: 21. februar 2013

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 148
Om kvælstofkvoten og indberetning af plantedække m.v.
Af fødevareministeren (Mette Gjerskov)

Spørgsmål 6
At den faktiske udledning af kvælstof til vandmiljøet var faldende i de våde år
2010-11 og 2011-12, skyldes formentlig, at den store nedbørsmængde i au-
gust har resulteret i en stor denitrifikation, og ikke en større udvaskning. Deni-
trifikation er en bakteriel proces, der sker, når nitrat (NO3) omdannes til frit
kvælstof (N2). N2 har ingen påvirkning på miljøet, eftersom ca. 80 pct. af den
atmosfæriske luft består af netop frit kvælstof. Er ministeren enig i, at udled-
ningstallene for kvælstof til det marine miljø ikke tyder på, at udledningen har
været større i de år, hvor der er dispenseret for efterafgrøder på grund af eks-
tremt vejrlig i august måned, og at det skyldes øget tab af uskadeligt luftfor-
migt kvælstof?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lene Espersen (KF), Erling Bonnesen
(V), René Christensen (DF) og Mette Bock (LA).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgerne på Lene.Espersen@ft.dk, Er-
ling.Bonnesen@ft.dk, Rene.Christensen@ft.dk, Mette.Bock@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

René Christensen
formand

1/1

Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri 2012-13
L 148  Spørgsmål 6
Offentligt


